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Oświadczenie skierowane do prezes Rady Ministrów Beaty Szydło 

Szanowna Pani Premier! 

Nasilają się pogłoski o przeniesieniu siedziby Polskiej Agencji Kosmicznej z Gdańska do Warszawy. De-

cyzja o ustanowieniu siedziby agencji w Gdańsku została podjęta i odpowiednio uzasadniona przez parlament 

RP, a uzasadnienie to jest nadal w pełni aktualne. Przypominam, że m.in. chodziło o zrównoważony rozwój 

regionów i decentralizację prowadzoną w taki sposób, aby nie wszystkie agendy rządowe były zlokalizowane 

w Warszawie. 

Trzy pomorskie uczelnie (Politechnika Gdańska, Akademia Morska i Akademia Marynarki Wojennej 

w Gdyni) podjęły odpowiednie działania, tworząc nowy unikatowy kierunek studiów o nazwie „Technologie 

kosmiczne i satelitarne” z czterema interdyscyplinarnymi specjalnościami. Ponadto pozostałe uczelnie Trój-

miasta również wpisują się w Krajowe Inteligentne Specjalizacje (KIS), a na Politechnice Gdańskiej urucho-

miony został nowy superkomputer Tryton, który może być wykorzystywany na potrzeby branży kosmicznej. 

Istnieje też odpowiednie zaplecze gospodarcze i przemysłowe z dwoma parkami naukowo-technologicznymi 

– w Gdańsku i Gdyni – oraz m.in. Krajowy Klaster Kluczowy zrzeszający 25 firm działających w sektorze 

technologii kosmicznych, a wsparcie projektów sektora kosmicznego oferują również trójmiejscy inwestorzy. 

Proszę w związku z tym o informację, czy trwają jakiekolwiek prace nad przeniesieniem siedziby agencji 

z Gdańska do Warszawy? 

Bogdan Borusewicz 
 


